
FAB´s generalforsamling – 10. maj 2023  – Referat 
 
Mødet blev holdt hos SBS, Kigkurren 8m, 3. sal, 2300 København S 
 

Dagsorden 

1) Valg af dirigent 
Marina Rits blev valgt og kunne konstatere, at generalforsamlingen har været rettidigt indkaldt via 
nyhedsbrev og på hjemmesiden. 
 

2) Valg af referent 
Gitte Frank Andresen blev valgt. 
 

3) Registrering af fuldmagter 
Ingen fuldmagter. 
 

4) Formandens beretning om foreningens virksomhed.  
Peer fortalte og henviste til beretningen som lægges hjemmesiden sammen med referatet. Han kom 
bla. omkring følgende: 
 

• Årsmødet 2022 blev holdt på Grønttorvet – med temaet, ”Hvor skal vi bygge og hvor skal vi 
bo”. Der var et stor deltagerantal og generalforsamlingen blev holdt i forlængelse af årsmødet. 

• Byplanprisen, som FAB sidder med i juryen for, blev givet til Bydelen Nye i Århus. Det var 3 
nominerede projekter, Tønder Marsk Inititativet og Højer, Høje Tåstrup C og Bydelen Nye 
(Tønder Marsk Initiativet vandt publikumsprisen). 
Som en sidebemærkning efterspørger Juryen helt aktuelt projektforslag til Byplanprisen 2023. 

• Studieturen gik til Göteborg. Imponerende modtagelse fra kommunens planafdeling. 
• DP repræsentantskab i 2022. Gitte deltog for FAB. Der er kommet ny formand. Plan 22+ har 

fået sekreatariat hos Byplanlaboratoriet. 
• Kriminalpreative råd er meget optaget af cyberkriminalitet. FAB får stadig nyhedsbreve og 

referater. 
• Samarbejde med NYP vil vi stadig gerne forsøge at genetablere, men vi hører ikke så meget fra 

dem. Udfordringen er at NYP ikke er en foreningen, men et Netværk, hvorfor vi ikke har en fast 
kontaktperson. 

• DB er bogholder og sekretær for FAB. Efter der kommet ny direktør vil vi gerne have et møde, 
for at få opdateret samarbejdet. 

• Nyhedsbreve bliver ikke sendt ud efter vores medlemsliste, men efter en liste på ligger på 
hjemmesiden, hvor man skal tilmelde sig.  

• Julemødet blev holdt med oplæg om Rødovre Kommune fra Jesper Pagh. Der har også været 
andre lokale møder i København og via Fynske Planlæggere. Vi savner og efterspørger kontakt 
til Nordjyske Planlæggere. 

• I marts 2022 havde vi – ligesom året inden - et fælles arrangement med Arkitektforeningen om 
”Den blandede by”, med debat på tvær af forskelllige fagligheder og interesser. Deltagerne 
blev meget inddraget, og det var en stor succes. 

• FAB bliver hvert år inviteret til at deltage i Danske Planchefers Årsmøde.  Indeholder er i store 
træk nyt fra statslige planmyndigheder + nyt fra KL + et fagligt tema. Der er forskellige temaer 
hvert år.  I 2022 var teamet bevaringsværdige bygninger. FAB har udbytte af at deltager. 
Bestyrelsen får indblik i hvad der rører sig i forhold til planlægningen hos kommunerne, og det 
kan bruge i det videre. Det handler også om at styrke netværket. Argumentet for at deltage er 
også i høj grad at gøre planchefterne opmærksomme på hvem FAB er, så de kender 
foreningen, når ansatte gerne vil deltage i vores arrangementer. 

Beretningen blev godkendt og lægges ud på hjemmesiden sammen med referatet fra generalforsamlingen. 



5) Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse. 
Kasseren gennemgik regnskabet, som blev godkendt. 
 

6) Indkomne forslag.  
FAB har ikke modtaget forslag. 
 

7) Fremtidig virksomhed  
De sidste ca. 4 år har vi arbejdet ud fra et notatet ” FAB skal være kloge, grove og sjove”: 
• FAB TØR VÆRE ”GROVE” – FAB mener noget og blander sig i debatten 
• FAB gør os ”KLOGE” – FAB understøtter arrangementer der er nær de opgaver medlemmerne sidder med 
• FAB er ”SJOVE” – FAB holder arrangementer som er både oplysende og giver netværk - og som er sjove at 

deltage i. 

Hvis vi skal lykkes med det, er der behov for en større indsats på de sociale medier. Generalforsamlingen 
godkendte, at et afnit om det tilføjes det hidtidige notat.  

Oplægget med fremtidig virksomhed vedlægges referatet på hjemmesiden. 

8) Forelæggelse af budget til godkendelse 
I forlængelse af fremtidigt virke, er der i bestyrelsens budgetforslag afsat  45.000 kr til en indsats for at 
fremme øget formidling. Et konkret tilbud blev præsenteret.  
Spørgsmål om hvor meget af de 45.000 kr, der vil være en tilbagevendende udgift. Sprøgsmål om hvem 
der skriver teksterne og tager billederne, der skal slåes op. Det er en udfordring, at der i bestyrelsen er 
for få, der kan håndtere hjemmesiden. Fra vi har udarbejdet informationen går der nogen gange lang 
tid inden et nyhedsbrev sendes ud til medlemmerne. 
Generalforsamlingen godkendte budgettet, herunder også med det afsatte beløb til et 
jubilæumsarrangement. 
Det betyder, at bestyrelsen kan arbejde videre med at indhente eksten hjælp til øget formidling. Det  
kan f.eks. afprøves i et årstid, hvorefter der så tages stilling til om ordningen med ekstern bistand til 
formidling og kommunkation  skal fortsætte.   

 9)  Fastlæggelse af kontingent 

Uændret. 

9) Valg af formand 
Peer blev genvalgt. 

11) Valg af mindst 5 bestyrelsesmedlemmer. 

På valg er Kurt Christensen, Gitte Frank Andresen, Dorthe Brogård, Maria Ljungbo Jensen. Der rettes en stor 
tak til Julia Juhl Weisser og Dorthe Brogård, som havde valgt ikke at genopstille. 

Kurt Christensen, Gitte Frank Andresen og Maria Ljungbo Jensen blev genvalgt. Herudover blev Marina Rits, 
Lene Rothe og Mette Lise Ginnerup valgt.  Vi byder de nye medlemmer velkommen. 

Den nye bestyrelse ser ud som følgende: 
Peer Frank – formand 
Øvrige: Kurt Christensen, Gitte Frank Andersen, Maria Ljungbo Jensen, Lene Schaumburg, Helle Jørgensen, 
Lene Rothe, Marina Rits og Mette Lise Ginnerup. 
 
Der er stadig vakante pladser. Interesserede opfordres derfor til at kontakte bestyrelsen. 
 
12) Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant. 
Genvalg til Hanne Krogsgård og John Simonsen med stor tak for deres utrættelige og grundige arbejde med 
revisionen fra både Dansk Byplanlaboratorium og FAB bestyrelsen.  
Revisorsuppleant: Anette Ginsbak. 

13) Evt. 
Intet.  


